
ROMÂNIA 

JUDEŢUL ALBA  

MUNICIPIUL ALBA IULIA 

CONSILIUL LOCAL 

 

     PROCES VERBAL 

 

 

 Încheiat azi 30 octombrie 2012, în cadrul şedinţei extraordinare a Consiliului 

Local al municipiului Alba-Iulia. 

Şedinţa a fost convocată în baza Dispoziţiei nr. 1314/2012 a Primarului 

municipiului  Alba-Iulia. 

Lucrările şedinţei extraordinare a Consiliului Local sunt publice. 

Marcel Jeler: „Domnilor consilieri, doresc să precizez faptul că, la lucrările 

şedinţei noastre  participă: domnul Primar Mircea Hava, domnul viceprimar Paul 

Voicu, domnul viceprimar Şerdean Dorin Pavel, d-na Mihaela Petcu - consilier 

Serviciu administraţie publică locală, juridic, contencios, autoritate tutelară, doamna 

Silvia Moldovan – director tehnic, domnul Gabi Armean – Şef serviciu administrare 

drumuri şi reţele precum şi presa." 

Marcel Jeler: "La şedinţă sunt prezenţi un număr de 19 consilieri. Lipseşte 

domnul consilier Albani Rocchetti Simone şi domnul consilier Ludoşan Mircea, aşadar 

şedinţa noastră este legal constituită. Fiind şedinţă extraordinară, proces verbal nu 

avem.” 

Marcel Jeler: “Având în vedere că nu avem preşedinte de şedinţă care este plecat 

în delegaţie şi după cum vedeţi avem două proiecte. Primul se referă la alegearea unui 

preşedinte de şedinţă  şi v-aş ruga, în virtutea acestui fapt  să faceţi o propunere 

urmând ca preşedintele desemnat de dumneavoastră să conducă  şedinţa în continuare. 

Vă propun votul deschis prin ridicare de mână. Cine este pentru?” 

“Fiind supusă la vot, propunerea a fost votată cu 19 voturi pentru.” 

Pocol Dorin: “Dacă îmi permiteţi domnul secretar. S-a luat mai demult  o 

decizie să mergem în ordine alfabetică. Sau facem altfel?” 

Popa Pavel: “Aceasta o facem numai pentru astăzi. Acesta intră din luna 

următoare. E numai pentru azi.” 

Pocol Dorin: “Ok.” 

 Popa Pavel: “Şi eu, în calitate de decan de vârstă a Consiliului local vă felicit pe 

toţi cei care aţi venit  să asistaţi la scurta noastră şedinţă de consiliu. Şi, aţi observat şi 

din partea noastră şi a domnului Primar că e bine să veniţi la toate şedinţele de 

consiliu. Vă aşteptăm cu drag! 

Vă propun ca preşedinte pentru şedinţa extraordinară de azi să fie ales domnul 

consilier Paul Voicu.” 

Marcel Jeler: “Dacă mai există alte propuneri? Dacă nu, doresc să vă spun un 

lucru. Că preşedintele care va fi ales, va conduce  şedinţa aceasta, urmând  ca domnul 

preşedinte ales, când se va întoarce din delegaţie urmează să-şi facă oficiile pentru 

viitor. Supun la vot dacă sunteţi de acord cu propunerea ca domnul Paul Voicu  să 

conducă lucrările şedinţei de astăzi.” 

 “Fiind supusă la vot, propunerea a fost votată cu 18 voturi pentru şi un vot 

împotrivă Rareş Buglea.” 

  



 S-a adoptat Hotărârea nr. 330/2012. 

  

 Marcel Jeler: „Acesta a fost proiectul nr. 1 al ordinii de zi.” 

 

Paul Voicu: “Sărut mâna, bună ziua! Şi acum să discutăm proiectul nr. 2 al 

ordinii de zi.” 

   

  2. Aprobarea Contractului de Delegare prin concesionare a Serviciului de 

Iluminat public din municipiul Alba Iulia.  

 Se dă cuvântul doamnei Silvia Moldovan care prezintă proiectul de hotărâre 

precum şi raportul de specialitate.  

Paul Voicu: „Am discutat şi data trecută foarte mult de el. Din câte ştiu, colegul 

meu Gabi Armean a avut o şedinţă de comisie  la ora 12,30. Comisia? Domnul 

preşedinte?” 

Marcel Jeler: „Vroiam să vă spun apropo de cele discutate  în şedinţa anterioară.  

Pentru acest proiect  avem nevoie de 14 voturi pentru fiind vorba de patrimoniu.” 

 Pleşa Gabriel: „Domnule preşedinte! În primul şi în primul rând  aş vrea să vă 

aduc aminte, aşa pentru a pune lucrurile corect în lumină pentru că am văzut tot felul 

de apariţii în presă, cu tot felul de interpretări. Tot ce s-a discutat acum o săptămână în 

şedinţa de comisie şi în plen a fost despre iluminatul de sărbători. Ne-am oprit asupra 

acelei sume  care ni s-a părut exorbitantă şi care, în continuare mi se pare foarte mare 

şi nu s-a discutat de restul contractului, respectiv de delegare a contractului de iluminat 

public. Ca atare noi, pentru că am avut acea nemulţumire  şi am văzut că nu se 

concretizează ne-am abţinut! Vă aduceţi aminte!  Şi, au fost chiar unu sau două voturi 

contra şi nu a trecut acel proiect!  Mie mi se pare corect să se facă ceea ce s-a făcut 

acum o jumătate de oră la comisie! L-am rugat pe domnul Armean să vină să ne 

prezinte în ultimii patru ani sumele care s-au cheltuit pentru iluminatul de sărbători în 

Alba-Iulia. Şi am aflat nişte sume  pe care vi le spun şi dumneavoastră, sigur cu 

aproximările de rigoare: 

 - în 2008:  11 miliarde + TVA 

 - în 2009:  5 miliarde 700 + TVA 

 - în 2010:  2 miliarde 800 + TVA 

 - în 2011: 1 miliard 950000 + TVA 

 Sigur că sumele au scăzut dar în continuare consider că sunt foarte, foarte mari 

pentru acest obiectiv. Ne-am uitat foarte bine în contract, spune foarte clar la unul 

dintre puncte  că se va cheltui suma de până la 1000000 lei + TVA. De euro. Mă 

scuzaţi!  În 10 ani. Sigur că media ar ieşi 100000 euro pe an. Da vin încă odată şi atrag 

atenţia! În condiţiile în care bugetul Primăriei este aşa cum este, în condiţiile în care se 

întârzie la plăţi, eu zic în felul următor: să fie foarte atenţi cu drămuirea acestor bani, a 

acestor cheltuieli în acest an, urmând ca dacă vor veni ani mai buni în viitor să ne 

putem permite cheltuieli mai mari pentru acest obiectiv, iluminatul de sărbători. Repet 

încă odată: toată discuţia s-a purtat în jurul acestui subiect, în jurul subiectului iluminat 

public.” 

 Mircea Hava: “Domnule secretar şi dragi colegi! Îmi pare rău că nu avem 

stenograma pentru că fiind şedinţă extraordinară  nu avem. Dar în şedinţa următoare o 

să citim stenograma  şi o să vedeţi că s-au discutat amândouă problemele. Acum este 

drept că, câteodată memoria este foarte scurtă şi dacă este vorba de o altă chestiune, 

legată nu de adevăr, memoria poate să fie şi să povesteşti exact ceea ce vre!. S-a 



discutat despre iluminat unde domnul consilier Zdrânc, chiar dânsul a pus nişte 

întrebări legate de iluminat. S-a discutat foarte mult de iluminat. Este drept că s-a 

alunecat pe ceea ce înseamnă iluminatul de sărbători. Deci, pentru prima dată când am 

făcut ceva serios în Alba-Iulia a fost în 2008. Din cauza aceea suma este atât de mare. 

În ceilalţi ani s-a înlocuit, s-a reparat, s-a mai pus câte ceva  şi de aceea sumele au 

scăzut. Acum am citit şi eu pe undeva aşa fugitiv că nu am nici eu timp să citesc toate 

lucrurile acestea pe care le scrie toată lumea legat de faptul că toate cheltuielile trebuie 

făcute pe comenzi. Dacă după 10 ani de consilieri, după 10 ani de firmă  sau ceea ce 

face cineva pe acasă, nu ştie că totul se face măcar pe bază de comandă chiar dacă a 

fost făcută o licitaţie înainte, cum să vă spun, înseamnă că nu ştim! Şi dacă nu ştim 

cred că cel mai bine este să întrebăm înainte, să ne edificăm pentru că toată lumea vă 

stă la dispoziţie şi vi s-a explicat şi în comisie şi pe urmă să intrăm în ceea ce 

înseamnă  a spune şi a declara! Iluminatul de sărbători şi iluminatul festiv care bucură 

pe toată lumea ne bucură şi pe noi! Acestea sunt sărbătorile în toată lumea! Putem să 

nu o facem! Nu este nici o problemă! Dacă Consiliul local hotărâşte, executivul nu o 

face! O să vedem ce sponsori avem şi poate o să-l facem cu sponsori! Cât putem! Trei 

lanterne, un lampion! Aceasta este Alba-Iulia! Dacă dumneavoastră vreţi ca aceasta să 

fie la Alba-Iulia! Dar eu cred că ceilalţi consilieri locali nu doresc ca Alba-Iulia să fie 

aşa! Stingem tot, stăm în beznă, stăm la lumânare! Dacă trebuie scoatem şi de unde s-a 

făcut ceva ca să stăm în noroaie! Să ştiţi că bugetul nu este chiar atât de nenorocit! 

Bugetul este nenorocit acum şi vă spun de ce! Datorită rambursărilor care trebuie să 

vină pe proiecte europene. Este un lucru să-ţi vină  banii la 60 de zile sau este altul să 

vină la calendele greceşti! Bineînţeles, vor veni când vor veni! Dar ei trebuie să vină 

pentru că obligatoriu să vină! Nu ştiu de unde vor mai veni pentru că Europa a închis 

orice chestiune vis a vis de România şi tot ceea ce ne bazăm  şi pe ceea ce se bazează 

toată ţara sunt banii din buget care sunt aşa cum sunt! Pentru că nici ţara nu s-a gândit 

că aceste lucruri se vor închide! Deci, cam aceasta este! Iluminatul, orice lucru care se 

face, se face pe bază de comandă! Bineînţeles că trebuie să existe o sumă pe care nu 

trebuie să o depăşim. Deci nu cred că este o problemă. Doriţi să se facă de 20000 de 

euro? Facem de 20000 de euro! Eu cred că oraşul merită măcar odată la cinci ani de 

zile să se schimbe şi ceea ce înseamnă conceptul de iluminat public. Adică nu mai 

aşteptăm şi folosim numai ceea ce se poate folosi  şi ceea ce în conceptul care urmează 

putem să-l folosim. Niciodată nu s-a făsut în Alba-Iulia dacă vrea cineva să spună de 1 

miliard, chestiunea pentru iluminatul public este, cum să vă spun, este o extraordinar 

de mare risipă. Nu cred! Nu cred că este lucrul acesta! Cred că toată lumea se bucură! 

Este un oraş. Şi cu iluminatul de sărbători poate să fie şi mai frumos! Deci, dacă aş fi 

convins, dar nu mă poate convinge nimeni că este numai şi numai grija faţă de săracul 

nostru buget şi nu este cu totul altceva, aş spune da! Dar nu este adevărat! Nu trebuie 

să uităm că peste câteva zile intrăm sau am intrat deja într-o campanie electorală! Şi de 

fapt, campania electorală aşa se face: nu cu ceea ce face ci cu ceea ce vorbeşti! Pentru 

unii!” 

 Paul Voicu: “Eu totuşi insist. Comisia? Să ne spună preşedintele de comisie 

avizul.” 

 Ioan Bogăţan: “Deci, în comisie nu am reuşit să cădem asupra sumei finale. 

Propunerea a fost diferenţiată. Sigur, eu am fost de acord  ca şi preşedinte de comisie 

şi am zis să mergem până la această sumă de până la 100000 euro/an. Dânşii, colegul 

Pleşa a propus în jur de 50000 euro. Şi eu acum îmi spun punctul de vedere. 

Sărbătorile de iarnă sunt poate cele mai frumoase sărbători. Oriunde te duci în 



România, în orice oraş parcă zici întotdeauna: parcă e mai frumos la Alba-Iulia! De ce 

Dumnezeu nu vrem să fie şi la Alba-Iulia frumos mai ales că ne aşteaptă Congresul 

Spiritualităţii Româneşti, vine 1 Decembrie, vine atâta lume la Alba-Iulia şi nu vrem să 

punem în valoare ceea ce am făcut până acum  şi ceea ce ne dorim ca ţara, şi nu numai 

ţara prin reprezentanţii care vin  aproape din 100 de ţări să vadă ceea ce se întâmplă în 

Alba-Iulia. Este un punct de vedere şi eu cred că este de susţinut. Deci, aceasta a fost 

discuţia comisiei!” 

 Paul Voicu: “Alte discuţii?” 

 Pocol Dorin: “Da. Dragi colegi, aş vrea să ţineţi cont de faptul  că a fost o 

hotărâre definitivă şi irevocabilă. M-am gândit eu să pun o întrebare oarecum retorică. 

Compania aceasta a câştigat. Nu ar putea să se îndrepte împotriva noastră pentru că îi 

obstrucţionăm?” 

 Jidveian Ovidiu: “Aici vă pot răspunde eu, domnul Pocol! Într-adevăr această 

licitaţie a fost contestată, practic câştigătorul licitaţiei a fost desemnat printr-o  

hotărâre judecătorească   irevocabilă. În meseria mea de avocat  am învăţat că trebuie 

respectate aceste hotărâri judecătoreşti irevocabile. Şi noi dacă ne opunem acestei 

delegări de gestiune, parctic câştigătorul se poate întoarce  contra noastră ca şi 

Consiliul local şi noi va trebui să plătim dacă ne opunem nejustificat. Pentru că acea 

hotărâre judecătorească, bună-rea este o hotărâre pe care trebuie să o respectăm până 

la urmă. Nu ne putem opune într-un mod discreţionar şi arbitral.” 

 Pocol Dorin: “Corect! De aceasta am şi pus întrebarea. Pentru că înainte de 

campania electorală şi de orice alte afirmaţii, eu cred că nu ar trebui să fim nici 

extremişti! Adică, să nu cădem în ba e prea mult, ba e prea puţin! Eu cred că se poate 

ajunge la o sumă echilibrată dacă formularea este până la 100000. Nu că o fi, de ce o 

fi! Că o fi 60000, că o fi 80000! Până la urmă...” 

 Medrea Bogdan: “Este un exemplu pe care l-am luat de la Botoşani. Ei plătesc 

100 de milioane doar montatul. Într-adevăr nu poate fi cuantificabilă această sumă 

pentru că ştim cât costă reparaţiile. Am înţeles că intră reparaţiile. Acum se va face o 

comandă cum a spus şi domnul Primar. Tot aşa aş fi de acord să fie până în 100000 

euro suma, să putem discuta strict pe subiect.” 

 Pocol Dorin: “Dar bănuiesc că toate acestea se fac pe baza unui deviz sau pe 

baza unor acte!” 

 Mircea Hava: “Dacă doriţi să vorbească doamna directoare. Bineînţeles că aşa 

se face!” 

 Paul Voicu: “Poftiţi doamna Silvia!” 

 Silvia Moldovan: “Îmi pare rău că nu am fost prezentă, am fost plecată într-o 

delegaţie la şedinţa de data trecută. Eu cred că suntem într-o gravă eroare de 

interpretare a actelor şi a ceea ce aveţi în faţă. Deci, aceste documente au rezultat în 

baza procedurii făcute pe o legislaţie aflată în vigoare. În contract nu se regăsesc decât 

valorile rezultate din procedeul de licitaţie.” 

 Paul Voicu: “Ceea ce am cerut.” 

 Silvia Moldovan: “Este o obligaţie să trecem în contract ceea ce a rezultat din 

procedură. Ceea ce vom face noi ulterior în execuţie, aceasta este problema noastră! În 

contract şi în ofertă  existând elemente de cost care pot să ia întotdeauna valoarea pe 

care ne-o dorim pentru ceea ce vrem să obţinem. Adică, vrem să avem un iluminat 

festiv special cu artificii, cu tot felul de elemente, de efecte şi alte minuni.” 

 Mircea Hava: “Artificiile nu intră aici!” 

 Silvia Moldovan: “Le putem încadra în preţurile unitare care se regăsesc în 



ofertă. Atâta e cablu, atâta e steluţa, atât e figura nu ştiu care, atât e nu ştiu ce instalaţie 

curgătoare şi stropi de ploaie şi nu ştiu ce. Toate acestea pot fi alcătuite dacă 

dumneavoastră sau un ales de-al dumneavoastră amator şi specialist pe iluminat se 

implică şi atunci din instalaţiile pe care le avem  şi care aţi văzut că au costat foarte 

mult în 2008 când le-am procurat. După aceea, cu acele instalaţii şi echipamente am 

făcut ce am putut anii următori dar tot cu mai puţini bani. Nu pentru că nu am vrut să 

fie frumos. Pentru că am avut parte de instalaţii achiziţionate. Anul acesta facem din 

aceleaşi instalaţii ceea ce doriţi dumneavoastră cu banii pe care-i doriţi. Atunci, puneţi 

în cazul acestui contract furnizorul şi cu omul care este ales de dumneavoastră, 

specialist în efecte luminoase să facă pe banii pe care îi doriţi dumneavoastră, 

contractul fiind acoperitor. Deci, contractul s-a dorit să arate o valoare care acoperă 

nevoile oraşului pe o perioadă de 10 ani. Şi în el se face ceea ce autoritatea doreşte. 

Elementele de cost, preţurile unitare pe tip de produs, pe echipamente, pe manoperă, 

pe indirecte, pe profit, pe toate fiind preţ stabilit. Şi eu cred că acest document nici nu 

ar fi avut motiv să comporte discuţii după ce el a fost urmat de foarte multe contestaţii 

din punct de vedere al conţinutului documentaţiei, al ofertelor care au fost, al 

ofertanţilor trecând inclusiv printr-o instanţă. De fapt aceasta a fost cea mai uşoară 

sarcină a dumneavoastră. Trebuia să fie şi cea mai puţin suspicioasă  de a aproba acest 

act şi de a putea presta acest serviciu care este de foarte multă vreme aşteptat şi nu mai 

ştim ce să le spunem oamenilor  că nu mai avem cu cine să înlocuim un bec. Dacă 

dumneavoastră vă opuneţi  la aceasta, spuneţi atunci cine să presteze că se urcă colegii 

noştrii pe stâlpi cu scările de la unii şi de la alţii din curţile oamenilor luate! Nu ştiţi 

acestea! Pentru că de un an şi jumătate, noi nu avem operator pentru aceste instalaţii.” 

 Paul Voicu: “Doamna Silvia, luaţi loc şi dacă mai sunt întrebări le lămurim! Eu 

consider că una peste alta, eu nu vreau să zic nimic despre politică, eu nu consider că a 

fost politică! Este administraţie! Dacă dumneavoastră aţi luat-o ca politică, unii dintre 

consilieri este treaba dumneavoastră! Eu am spus şi data trecută că un an şi două luni 

am trecut prin patru proceduri de licitaţie şi suntem  în ultima fază legală în care nu 

mai avem ce să facem! Dacă mai aveţi şi alte întrebări vă stăm la dispoziţie. Dar cred 

că batem apa în piuă!” 

 Ioan Bogăţan: “Aş vrea să mai fac o precizare. Aş vrea ca atunci când se 

gândeşte împodobirea oraşului să se dea mai multă atenţie şi centrului de jos pentru că 

traficul este pe jos. Şi cei care trec prin oraş pe aici ne judecă.” 

 Paul Voicu: “Doamna Silvia a spus foarte bine. Şi dumneavoastră ca şi cei 21 

de consilieri desemnaţi-vă un specialist în domeniul instalaţiilor electrice care să 

urmărească împreună cu colegii din Primărie, din executiv toate aceste lucrări pe acest 

contract. Cine e împotrivă?  Desemnaţi-vă un om care să fie lângă aceşti oameni din 

executiv care să meargă  toată ziua pe stradă să vadă becuri, să vadă instalaţia, să vadă 

tot ceea ce se face! Nu e nimeni împotrivă! Chiar din contră suntem deschişi să veniţi 

să fiţi alături de noi la lucru.” 

 Rareş Buglea: “Domnule preşedinte! Nu cred că e foarte corect, foarte bine 

pusă problema! Nimeni nu s-a opus iluminatului festiv de sărbători! Pentru că toţi ni-l 

dorim, suntem cu toţii locuitori ai municipiului! Însă, discutăm de valoare! Dacă anii 

trecuţi s-a făcut cu valori mai mici considerăm că şi anul acesta să apelăm la aceleaşi 

valori  pentru  că nu a fost un an prea bun nici pentru noi nici pentru Alba-Iulia. Şi nu 

înţeleg de ce puneţi problema în felul acesta fatal! Suntem puşi în faţa faptului împlinit 

şi obligaţi să votăm pentru, pentru că o instanţă judecătorească a dat câştig de cauză 

unei firme! Cred că s-a judecat pe procedura de licitaţie!” 



 Mircea Hava: “O instanţă de judecată, să ştiţi când veţi fi avocat sau ce o să fiţi, 

să ştiţi că nu contează ce, la Alba-Iulia!” 

 Paul Voicu: “Ascultaţi-mă un lucru. Cred că unii dintre noi nu înţeleg bine!” 

 Rareş Buglea: “Aici este vorba de multe nuanţe!” 

 Paul Voicu: “Domnul consilier, cred că unii dintre noi nu înţeleg bine!” 

 Pleşa Gabriel: “Domnule preşedinte! Dar nu e corect să nu-l lăsaţi să spună şi 

după aceea să interveniţi! Nu e normal! Lăsaţi să-şi termine ideea!” 

 Rareş Buglea: “Nu ne prezentaţi atât de fatal lucrurile! Gata! Dacă instanţa a 

hotărât că a câştigat o mică firmă, noi trebuie să fin de acord cu valorile! Dacă anul 

trecut am împodobit oraşul festiv de sărbători  cu o anumită valoare, de ce anul acesta 

trebuie să fie triplă? De ce nu putem să discutăm să fie la aceeaşi valoare? A fost în 

anul 2008. Domnul Primar a spus, a fost în 2008 cel mai costisitor care era electoral, 

dragi studenţi, 2012 vă amintesc că este tot an electoral! Culmea! Anul acesta facem 

mai scump ca anii trecuţi!  Ce facem aici? Nu pricepeţi lucrurile? De ce trebuie să ne 

puneţi aşa în faţa faptului împlinit? Trebuie neapărat să fim de acord pentru că ne-aţi 

prezentat fatal lucrurile? Nu suntem de acord cu valorile! E prea scump anul acesta! 

Poate la anul ne revenim economic şi mergem pe valoarea aceasta!” 

 Paul Voicu: “Numai o secundă. Încă odată vă spun chiar dacă lumea se supără 

pe mine! V-a explicat şi Gabi data trecută, şi eu, acum şi doamna Silvia. Aceste cerinţe 

care sunt în contract  sunt impuse de noi ca şi unitate de achiziţionare. Noi le-am prins. 

Da doamna Silvia? Noi le-am prins în contractul de achiziţie, în contractul prin 

licitaţie publică.   Noi, ca şi Primărie, ca şi Consiliul local  şi el de un an şi ceva a fost 

votat de atâtea ori în Consiliul local! Aceasta este procedura legală! Aşa cum v-am 

adus şi contractul de deratizare, de salubrizare, de zone verzi, aceasta este procedura 

ca la final, după ce epuizăm tot ce este legal să venim cu el  din nou în Consiliul local. 

Cu contractul. Dar nu se poate lucra la contract, dragii mei,  că nu mai putem modifica 

cerinţe de licitaţii, condiţii de licitaţii. Este contrar legii! Nu le putem modifica acum! 

Întrebaţii juriştii că vă spun! Odată ce am făcut aceste proceduri nu le putem modifica 

acum în contract, că este finalul contractului.” 

 Marius Adrian Costinaş: “Domnul Buglea le poate!” 

 Paul Voicu: “Dacă domnul Buglea le poate, nici o problemă!” Dar să vă spună 

juriştii dacă se pot! Cel puţin mie îmi spune de atâta vreme că nu se mai poate 

modifica!” 

 Pleşa Gabriel: “Domnilor haideţi să discutăm româneşte şi clar! Nu e nimeni! 

Repet încă odată! Nu e nimeni dintre noi împotriva delegării serviciului de iluminat  

aşa cum s-a câştigat  licitaţia  de către firma câştigătoare. Dar! Vă aduc aminte  aici la 

punctul 6: valoarea contractului, lucrări, servicii şi plăţi. Aveţi tot în faţă. Uitaţi-vă ce 

scrie foarte clar la 3. Valoarea lucrărilor pentru realizarea iluminatului festiv de 

sărbători este până la echivalenţa sumei de 100000 euro/an fără TVA.” 

 Paul Voic: “Ştim, domnule!” 

 Pleşa Gabriel: “Dar a cui?  Atunci e foarte clar! E una să cheltuieşti 100000 

euro/an sau 50000 euro/an. Aici e problema pe care o ridicăm noi şi nu delegarea! Că 

nu suntem de acord cu delegarea serviciului care a fost contestat şi câştigat de bună 

credinţă prin instanţă!” 

 Paul Voicu: “Atunci haideţi să votăm!” 

 Pleşa Gabriel: “De ce încercăm acum să ...” 

 Paul Voicu: “Eu nu încerc nimic! Eu mă bucur foarte mult  că spuneţi! Atunci 

haideţi să votăm!” 



 Pleşa Gabriel: “Atunci eu propun să cheltuim până la 50000 anul acesta! Să nu 

cheltuim mai mult! Anul acesta! Aceasta este valoarea! De ce? Iau în considerare ce    

s-a  cheltuit anul trecut! Aproape 50000 + TVA. Nu vreau să depăşesc suma de anul 

trecut! Aceasta propun concret! Vă rog să consemnaţi în procesul verbal!” 

 Mircea Hava: “Numai ceva! Ca să vedeţi cum se învârte lumea şi cum e cu 

memoria! Ce bine că ştim să scriem şi să citim! Hotărârea Consiliului local al 

municipiului Alba-Iulia nr. 111/2010: domnul Pleşa Gabriel: “Vreau să felicit 

reprezentanţii Primăriei şi a executivului  pentru acest proiect! Mă bucur că are loc 

prima licitaţie la un serviciu foarte important  în municipiul Alba-Iulia! Ne-am uitat! 

Atenţie! Ne-am uitat! Acum nu ştiu, erau mai mulţi sau singuri, peste caietul de sarcini 

şi asupra duratei concesionării şi e ok.”” 

 Pleşa Gabriel: “Da. Atunci a fost aşa şi aşa a fost! Ca dovadă l-am votat, 

domnul Primar!” 

 Mircea Hava: “Aşa a şi rămas!” 

 Pleşa Gabriel: “Dar de atunci au fost trei contestaţii!” 

 Marius Adrian Costinaş: “Vroiam doar să-i spun domnului coleg că astăzi noi 

nu stabilim sume. Noi aprobăm contractul. În contract s-au trecut sumele care au 

rezultat din licitaţie. Ulterior, când va fi nevoie şi va fi necesar să se stabilească sumele 

se va discuta acea sumă care urmează  să fie cheltuită.  Nu acum!” 

 Pleşa Gabriel: “Când se va discuta?” 

 Marius Adrian Costinaş: “Nu ştiu!” 

 Paul Voicu: “Încă odată vă spun! Aşa cum a precizat doamna director tehnic. 

Aşa se întâmplă cu toate contractele, nu numai cu acesta! În toate contractele mari, în 

execuţie se pune ce vrea executivul  şi cu dumneavoastră ulterior, nu numai pe parte de 

iluminat de sărbători, inclusiv străzi care le pune, ce vreţi să dezvoltăm pentru 

iluminat. Deci, tot ce facem împreună în funcţie de banii pe care-i avem, aceasta 

executăm pe baza contractului. Nu numai iluminatul de sărbători!” 

 Rareş Buglea: “Nu am fost întrebat despre caietul de sarcini! Nu am fost 

întrebat atunci când s-au aprobat valorile! Am fost puşi în faţa faptului împlinit!” 

 Silvia Moldovan: “Aţi aprobat în 2010. Cum nu aţi fost întrebaţi?” 

 Rareş Buglea: “La valorile acestea?” 

 Silvia Moldovan: “Nu la valori! La caietul de sarcini, aceleaşi caracteristici 

tehnice, nevoi! Nu valori! Nu înţelegeţi? Luaţi legislaţia!” 

 Mircea Hava: “Puneţi mâna pe carte, fraţilor! Frumos!” 

 Rareş Buglea: “Lăsaţi demagocia, domnul Primar! După atâta mandat nu vă 

şade bine cu demagogia!” 

 Paul Voicu: “Domnilor consilieri! Vă propun o şedinţă în care să facem 

conferinţă de presă pentru  alegeri! Haideţi să o lăsăm şedinţa aceasta!” 

 Rareş Buglea: “Păi nu accept ipocrizia, domnule Primar!” 

 Paul Voicu: “Domnul consilier, v-am ascultat!” 

 Rareş Buglea: “Joasă speţă!” 

 Paul Voicu: “Domnul Pleşa chiar mi-a atras atenţia să vă ascult! V-am ascultat! 

M-aţi ales să conduc şedinţa! Nu vorbim chiar aşa unii peste alţii ca la teatru! Azi 

discutăm tehnic! Dacă mai aveţi întrebări tehnice, tot executivul şi tot tehnicul sunt 

prezenţi în sală să vă răspundă la tot ce aveţi tehnic! Nu la inerţii şi la utopii şi la 

supoziţii! Deci, ce mai aveţi tehnic de întrebat pe acest contract?” 

 Pocol Dorin: “Deci, fără chestii politice!” 

 Pleşa Gabriel: “Încă odată. Propun anul acesta. Repet încă odată! În anul acesta 



calendaristic până în 50000 euro suma. Sau nu! Suma de anul trecut să nu o depăşim! 

E o propunere clară, concretă ca valoare.” 

 Paul Voicu: “Am înţeles. Doamna Silvia,  vom vedea când dăm drumul  la 

comenzile pentru iluminatul ornamental de iarnă să ne încadrăm în banii aceştia.” 

 Mircea Hava: “Staţi puţin! Să votaţi! Tu ce conduci aici? Atelaj?” 

 Paul Voicu: “Nu conduc nici un atelaj! Votăm prima dată contractul aşa cum 

este pus pe masă.” 

 Mircea Hava: “Sunt două chestii distincte.” 

 Paul Voicu: “Contractul este contract! Că nu se poate să-l modific acum! Am 

zis de 10 ori!” 

 Jidveian Ovidiu Viorel: “Nu poţi! Proiectul aşa cum e! Explicaţi! Să mai 

citească încă odată proiectul domnul secretar ca să ştim exact! Cel mai bine! Ca să nu 

mai fie discuţii!” 

 Paul Voicu: “Îl citesc eu:  aprobarea Contractului de Delegare prin concesionare 

a Serviciului de Iluminat public din municipiul Alba Iulia. Supun la vot cine este 

pentru aprobarea acestui proiect.” 

 „Fiind supus la vot, proiectul a fost votat cu 16 voturi pentru şi 3 abţineriRareş 

Buglea, Pleşa gabriel, Petric Vasile. 

   

 Marcel Jeler: «Precizez că proiectul a trecut.» 

  

 S-a adoptat Hotărârea nr. 331/2012 

 

 

  DIVERSE: 
 

   1. Paul Voicu: „Aveţi pe masă de la Prefectura Alba o adresă cu nr. 80933/29. 

10. 2012 cu privire la revocarea Hotărârii Consiliului local al municipiului Alba-Iulia 

nr. 198/2012.” 

   Marcel Jeler: „Este cea prin care am revocat art. 3 al Hotărârii Consiliului local 

nr. 3/2012 privind constituirea ca parte civilă  a municipiului Alba-Iulia în Dosar        

nr. 129/P/2011. Aveţi acolo şi v-am dat copie după acea hotărâre. S-a considerat şi 

acolo că există problemă de patrimoniu şi că voturile înregistrate au fost insuficiente. 

Ca urmare, noi vă solicităm prin aceasta dacă sunteţi de acord pentru şedinţa viitoare 

ordinară, de aceasta am şi introdus-o acum, ca să o punem pe ordinea de zi şi eventual 

o revocăm dacă veţi considera necesară revocarea. Şi, ca urmare vă rugăm să votaţi 

dacă sunteţi de acord cu iniţierea unui proiect.” 

   Sandu Cornel Stelian: „Pentru şedinţa viitoare.” 

   Marcel Jeler: „Exact.” 

   Jidveian Ovidiu Viorel: „Aceasta este informativ sau o supuneţi în dezbatere?” 

   Marcel Jeler: „Informativ. Da. Dar vă rog să votaţi să vedem dacă sunteţi de 

acord  să introducem pe ordinea de zi a unei adrese.” 

   Pleşa Gabriel: „Pentru şedinţa următoare din noiembrie?” 

   Marcel Jeler: „Da. Exact.” 

   Paul Voicu: „Dar nu mai trebuie să votăm! Facem proiect şi gata!” 

   Jidveian Ovidiu Viorel: „Domnul secretar, consider că nu trebuie o preaborare 

dacă doriţi?” 

   Marcel Jeler: „Corect. Se face.” 



   Jidveian Ovidiu Viorel: „Proiect şi supunem Consiliului local pentru şedinţa 

următoare.” 

   Marcel Jeler: „Foarte bine.” 
 

 

   2. Marcel Jeler: „De asemenea, avem o plângere prealabilă cu nr. 80925/29. 10. 

2012  introdusă de doi petenţi Zah Dănuţ şi Felicia Mirela prin care, sigur că da, dânşii 

am văzut că au solicitat Prefecturii acest lucru. Acum ne solicită Prefectura nouă 

revocarea unei hotărâri de consiliu de acum 8 ani. Şi, conform legii este tardivă o 

asemenea solicitare. Suntem obligaţi să vă supunem atenţiei dumneavoastră acest lucru 

şi să le dăm un răspuns în acest sens cum că este introdusă tardiv.” 

   Paul Voicu: „Deci aţi răspuns dumneavoastră. L-aţi dat dumneavoastră. Îi daţi 

răspunsul că e tardiv.” 

   Paul Voicu: „Alte discuţii dacă mai sunt? Nu sunt aşadar declar şedinţa închisă.” 

 

  Alba Iulia, 30 octombrie 2012 

 

 

 

   PREŞEDINTELE ŞEDINŢEI,                                     SECRETAR 
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